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Wyniki prestiÅ¼owego pokazu Dubai Arabian Horse Show 2021 zamiast spodziewanych sukcesów
przyniosÅ‚y nam rozczarowanie. A nadzieje wiÄ…zaliÅ›my z  trzema znanymi i utytuÅ‚owanymi
koÅ„mi polskiej hodowli.

MichaÅ‚owska Wildona, która najpierw wygraÅ‚a swojÄ… klasÄ™ (klacze 7-9 lat) na wspomnianym
pokazie w Dubaju (choÄ‡ punktów miaÅ‚a tyle samo co inna klacz, ale wygraÅ‚a ocenami za ruch)
potem w czempionacie nie zdoÅ‚aÅ‚a stanÄ…Ä‡ na podium. ZajÄ™Å‚a 4. miejsce. Z kolei
wyhodowana w BiaÅ‚ce, ale obecnie juÅ¼ w rÄ™kach wÅ‚aÅ›cicieli z Arabii Saudyjskiej, Perfinka
takÅ¼e wygraÅ‚a swojÄ… klasÄ™ (klacze 10-letnie i starsze), ale w czempionacie byÅ‚a dopiero
piÄ…ta. OstrzyliÅ›my sobie zÄ™by takÅ¼e na zapowiadany wystÄ™p michaÅ‚owskiego czempiona
Å›wiata, ogiera Equator, ale nie pojawiÅ‚ siÄ™ na starcie w swojej klasie w piÄ…tek 19 marca i
oczywiÅ›cie nie mógÅ‚ powalczyÄ‡ w czempionacie ogierów starszych w sobotÄ™.Dlaczego, mimo
Å¼e byÅ‚ zgÅ‚oszony i widniaÅ‚ na listach startowych, nie wystÄ…piÅ‚? Podobno jego nowy
dzierÅ¼awca (o szczegóÅ‚ach tej dzierÅ¼awy za chwilÄ™), czyli stadnina Al Jawaher ze
Zjednoczonych Emiratów Arabskich, spóÅºniÅ‚ siÄ™ z przywiezieniem Equatora do Dubaju i koÅ„
nie zostaÅ‚ dopuszczony do startu. Wyniki Wildony oraz Perfinki w Dubaju oraz przypadek Equatora
unaoczniajÄ… nam pewne zjawisko. A mianowicie - nie wystarczy wydzierÅ¼awiÄ‡ za dobre
pieniÄ…dze, bÄ…dÅº kupiÄ‡ za wielkie pieniÄ…dze, jak w przypadku Perfinki, Å›wietnych koni, aby
uzyskiwaÅ‚y one co najmniej tego samego rzÄ™du sukcesy, co wczeÅ›niej. PrzecieÅ¼ Wildona to
wiceczempionka Polski oraz czempionka Europy z 2018 roku. Perfinka zdobyÅ‚a &bdquo;potrójnÄ…
koronÄ™&rdquo; w USA, a Equator to czempion Å›wiata i Europy, dwukrotny wiceczempion Å›wiata,
a na omawianym pokazie w Dubaju byÅ‚ i czempionem ogierów (rok temu), a wczeÅ›niej
wiceczempionem. Nawet najlepsze konie muszÄ… byÄ‡ bardzo dobrze przygotowane do pokazu i
pokazane przez bardzo dobrego prezentera, takiego z najwyÅ¼szej póÅ‚ki. JeÅ›li tych elementów
brakuje, to Å›wietne konie przegrywajÄ… z takimi, z którymi przegraÄ‡ nie powinny.Przypadek 
Equatora jest nieco inny, ale teÅ¼ Å›wiadczy o braku fachowoÅ›ci ze strony nowego dzierÅ¼awcy.
Trzeba byÄ‡ gamoniem, aby przywieÅºÄ‡ konia na waÅ¼ny pokaz póÅºniej, niÅ¼ wymagaÅ‚ tego
regulamin tego pokazu. Panowie Jerzy BiaÅ‚obok i Marek Trela, jak wydzierÅ¼awiali konie, to
potrafili zadbaÄ‡ nie tylko o wysokÄ… sumÄ™ za dzierÅ¼awÄ™, ale takÅ¼e &ndash; a moÅ¼e
przede wszystkim &ndash; o to, aby dany koÅ„ trafiÅ‚ do takiej stadniny i w rÄ™ce takiego trenera,
Å¼e dawaÅ‚o to nie tyle gwarancjÄ™, bo tego nikt nie mógÅ‚ daÄ‡, co bardzo duÅ¼e
prawdopodobieÅ„stwo, Å¼e dzierÅ¼awiony bÄ™dzie odnosiÅ‚ sukcesu na prestiÅ¼owych
pokazach. Zawierane przez nich kontrakty dzierÅ¼awne byÅ‚y na tyle szczegóÅ‚owe i precyzyjne,
Å¼e niejednokrotnie zawieraÅ‚y nazwisko trenera, jedynego który miaÅ‚ prawo przygotowywaÄ‡ i
prezentowaÄ‡ danego konia, a takÅ¼e wykaz docelowych pokazów, w których koÅ„ miaÅ‚ wziÄ…Ä‡
udziaÅ‚.Ale Å¼eby zawieraÄ‡ tak szczegóÅ‚owe i przynoszÄ…ce chwaÅ‚Ä™ polskiej hodowli
kontrakty, trzeba byÅ‚o byÄ‡ fachowcem. Wybitnym fachowcem. Ale tych paÅ„stwo polskie za
sprawÄ… byÅ‚ego ministra rolnictwa i dwóch nikczemników, którzy mu sÄ…czyli jad do ucha, siÄ™
pozbyÅ‚o. A ci, którzy po nich i obecnie kierujÄ… hodowlÄ… w paÅ„stwowych stadninach, starajÄ…
siÄ™ naÅ›ladowaÄ‡ wspomnianych fachowców. Ale poniewaÅ¼ nie majÄ… takiego rozeznania tej
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specyficznej branÅ¼y, jak  wspomniani dwaj fachowcy, to i efekty dzierÅ¼aw sÄ… sÅ‚absze. Jak
mnie zapewniÅ‚ dziÅ› pan Marek RomaÅ„ski, peÅ‚niÄ…cy obowiÄ…zki prezesa w SK MichaÅ‚ów, z
którym rozmawiaÅ‚em telefonicznie, zarówno Wildona, jak i Equator wrócÄ… niebawem do stadniny.
&bdquo;Niebawem&rdquo; - w ciÄ…gu dwóch tygodni spodziewa siÄ™ pan RomaÅ„ski koni w
MichaÅ‚owie. Przy okazji chcÄ™ podziÄ™kowaÄ‡ panu RomaÅ„skiemu za wyczerpujÄ…cÄ…
odpowiedÅº na pytania w sprawie Equatora, jakie zadaÅ‚em wczeÅ›niej, na piÅ›mie. WysÅ‚aÅ‚em
podobne pytania do stadniny w MichaÅ‚owie, jak wczeÅ›niej w sprawie Encariny do stadniny w
Janowie Podlaskim. A oto co siÄ™ dziaÅ‚o z Equatorem w ostatnich dwóch latach. W lipcu 2019
roku, ówczesna p.o. prezesa SK MichaÅ‚ów, Monika SÅ‚owik, wydzierÅ¼awiÅ‚a Equatora do Al
Makhldiat Stud w Arabii Saudyjskiej &bdquo;w celach hodowlanych i pokazowych&rdquo; na okres
do 31 stycznia 2021 roku. OpÅ‚ata dzierÅ¼awna wynosiÅ‚a 140 tys. euro, a ogier zostaÅ‚
ubezpieczony na 750 tys. euro. Zgodnie z kontraktem dzierÅ¼awca miaÅ‚ prawo pokryÄ‡ 40 swoich
klaczy, a kolejne, powyÅ¼ej tej liczby &ndash; juÅ¼ po 4000 euro. MógÅ‚ teÅ¼ oferowaÄ‡
stanówkÄ™ obcym klaczom, ale po 5000 euro. WpÅ‚ywy ze stanówki miaÅ‚y byÄ‡ dzielone po 50%
miÄ™dzy dzierÅ¼awcÄ™, a stadninÄ™ w MichaÅ‚owie.   Equator nie wróciÅ‚ w lutym do Polski,
gdyÅ¼ obecny szef michaÅ‚owskiej spóÅ‚ki podpisaÅ‚ 12 lutego nowÄ… umowÄ™ dzierÅ¼awy. Ze
stadninÄ… Al Jawaher ze Zjednoczonych Emiratów Arabskich. Umowa przewidywaÅ‚a
przewiezienie Equatora z Arabii Saudyjskiej do Dubaju  &bdquo;celem wziÄ™cie udziaÅ‚u w Dubai
Arabian Horse Show 2021, a nastÄ™pnie po wykonaniu wszystkich niezbÄ™dnych badaÅ„ i
procedur do kraju.&rdquo; Koszty przewozu ogiera z KSA do Dubaju, a potem do Polski, pokrywa
stadnina Al Jawaher, a ewentualnÄ… wygranÄ… Equatora podczas tego pokazu strony miaÅ‚y
siÄ™ podzieliÄ‡ po 50%. Brak fachowoÅ›ci nowego, krótkoterminowego dzierÅ¼awcy sprawiÅ‚,
Å¼e gÅ‚odne sukcesów i pieniÄ™dzy &bdquo;strony&rdquo; musiaÅ‚y siÄ™ obejÅ›Ä‡ smakiem. A
moraÅ‚ z tej bajki jest taki &ndash; nie wystarcza wydzierÅ¼awiaÄ‡, trzeba jeszcze wiedzieÄ‡
komu!Marek Szewczyk
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